
Inbreng CDA bij kadernota: “Echte verbinding” 

Soms, voorzitter, verandert je leven van het ene op het andere moment.  Dat overkwam mij 
nu bijna 2,5 week geleden. Net thuis van mijn werk werd ik gebeld dat mijn vader was 
gevallen met zijn fiets. Bij deze val van zijn fiets bleek hij een dwarslaesie in zijn nek te 
hebben opgelopen. Mijn vader is daarmee van het ene op het andere moment verandert 
van een man die met 77 jaar nog in de kracht van leven was, in een man die zal moeten 
vechten om zoveel mogelijk functies weer terug te krijgen.  Waar dit pad van revalidatie en 
aanpassing hem en ons gaat brengen is onzeker, maar we gaan ervoor! Wat ben ik trots op 
de opgewekte en positieve wijze waarop mijn vader omgaat met wat hem is overkomen. 

Dat is ook de reden dat ik dit vertel bij de behandeling van de kadernota, nu. Ik maak van 
heel dichtbij, wat echte connectie tussen mensen doet en hoe je samen zeer grote en 
complexe uitdagingen aan kunt gaan.  Daar waar geluisterd wordt, waar de patient centraal 
staat en niet het systeem, daar gebeuren prachtige dingen en komt maatwerk tot stand. 

Ik ben onder de indruk hoe dat op de Intensive Care van het Radboud gebeurde, maar ook 
hoe dat nu in de revalidatie gaat.  Er kan 10 keer exact worden vastgelegd in 
zorginhoudelijke richtlijnen, en dat is ook van belang, hoe zorg moet worden vorm gegeven; 
het uiteindelijk resultaat wordt gemaakt in de interactie tussen mensen. Tussen mijn vader 
en de professionals die aan zijn bed verschijnen.  Een richtlijn is daarbij een houvast, maar 
nooit iets om je achter te verschuilen.  Die richtlijn komt uit de ‘systeemwereld’, bedacht 
achter een bureau door wijze dokters die veel kennis van dwarslaesies hebben.  Hij helpt ons 
in de ‘leefwereld’, die van mijn vader in de revalidatiekliniek, zolang de behandelend arts de 
bedoeling centraal stelt. De bedoeling is om mijn vader weer zo zelfstandig mogelijk te 
maken. Die systeemwereld, die richtlijn, mag nooit tussen hem en mijn vader in komen te 
staan. Dan is de connectie weg en zal mijn vader niet de zorg krijgen die hij nodig heeft.  Die 
echte connectie zie ik gelukkig dagelijks en ik zie de liefde  en bevlogenheid voor het vak bij 
de zorgprofessionals en de liefde van hun voor de mens die de hulpvraag heeft. Daarmee 
ontstaat de het passende antwoord op de zorgvraag van mijn vader.  

Die echte connectie, waarbij de bedoeling centraal staat en de systeemwereld als 
ondersteunend wordt gezien, is ook waar wij als provincie naar streven, wanneer we het 
over ‘In Verbinding’ hebben. Het is een ontwikkeling die het CDA de provincie stap voor stap 
ziet maken.  Er schuilt daarmee een wereld achter de zinsnede in de kadernota: ‘Binnen de 
provincie stellen we steeds meer de opgaven centraal’.  De bedoeling dus, dát waar we als 
provincie voor staan. Erkenning dat de medewerkers het belangrijkste kapitaal zijn, die 
flexibel ingezet kunnen worden afhankelijk van waar de opgave ligt.  In dat kader heeft het 
CDA een concrete vraag aan GS over de extra structurele formatieuitbreiding voor 
Natuurbeheer.  We constateren dat hier een structurele uitbreiding van 7 fte gevraagd 
wordt met de komst van de nieuwe wet Natuurbeheer, kan of is dit niet met een meer 
flexibele schil op te lossen? 

Ook de zinsnede in de kadernota dat bij de opgave gerichtheid een organisatie past die 
medewerkers vanuit hun professionaliteit zelf regie laat, en waarbij het continu leren en 
ontwikkelen centraal staat, triggert ons als CDA. Om een provincie te worden die echt vanuit 
de bedoeling werkt, is een lerende houding van belang. Het is aan GS en ook aan ons als 



Statenleden, om daarin het voorbeeld te stellen.  Onze BOB trajecten, zijn een zoektocht, 
maar laten we daar uit leren en ook beseffen dat alles niet in 1x goed gaat, en vooral ook 
niet tot een ‘institutionalisering’ van het BOB traject komen. Dan schieten we nl. als snel ons 
doel voorbij, omdat we weer de systemen centraal stellen en niet de bedoeling. 

Die leefwereld vormen wij als provincie samen met onze inwoners in de steden en de 
dorpen van Utrecht. Oplossingen voor problemen, of zoals wij zeggen de opgaven waar we 
voor staan, komen in gezamenlijkheid met inwoners en maatschappelijke instellingen tot 
stand.  Dat is ook de reden dat het CDA vorig jaar een motie heeft ingediend waarbij we het 
college hebben opgeroepen om de trots op de gemeenschap die daarbij hoort,  ook uit te 
dragen.  De motie ‘top dorp’, maar wat ons betreft gewoon trots op je dorp, is toen breed 
aanvaard, en het college heeft dit meegenomen in de agenda vitaal platteland.  We hopen 
wel dat de uitwisseling van ervaringen en het in het zonnetje zetten van maatschappelijke 
initiatieven van onderaf die bijdragen aan de leefbaarheid, wel dit jaar nog tot eerste 
zichtbare resultaten leidt en vernemen graag van GS wat wij daarin kunnen verwachten. 

Zonder topdorpen geen topregio. Juist die verbinding tussen stad en platteland maakt 
Utrecht tot Europese economische topregio die we zijn. Een van de meest concurrerende 
regio’s van Europa wordt wederom geconstateerd in de kadernota. Er wordt geschetst dat 
we vooral geprofiteerd hebben van de bovengemiddelde groei van de informatie- en 
communicatie dienstverlening in de stad Utrecht.  Het CDA had graag gezien dat op deze 
plek in de kadernota ook de regio Food Valley zou zijn benoemd. Een internationale topregio 
voor kennis en innovatie op het gebied van gezonde en duurzame voeding, waarvan 30% in 
de provincie Utrecht ligt.  De strategische agenda FoodValley, opgesteld door alle betrokken 
partners vraagt om inzet van ondernemingen, onderwijs en van de provincies Gelderland en 
Utrecht.  Het CDA verneemt graag van GS hoe zij haar rol hierin vorm wil geven.  Daarbij 
vragen wij om speciale aandacht voor de link arbeidsmarkt – onderwijs, waarin ook in deze 
strategische agenda aandacht wordt besteed en waarvan GS ook in de kadernota aangeeft 
hier in onze provincie speciale aandacht voor te willen hebben. Juist in de agrarische sector 
is de vervangingsvraag hoog. Vaak gaat dit om banen voor het MBO, waar te weinig 
instroom van schoolverlaters is. Hier liggen dus kansen voor ons. 

Dus de volgende vragen aan GS: 

-        welke rol ligt er voor de provincie in de strategische agenda FoodValley en 

-        welke kansen ziet GS om daarbij extra accent te leggen op de link onderwijs 
arbeidsmarkt voor het MBO in de agrarische sector? 

Tot slot voorzitter,  vraagt het CDA aandacht voor verkeersveiligheid. Het terrein bij uitstek 
waar we de leefwereld van de burgers en de systeemwereld, nl. die van het beheer van de 
wegen, elkaar vaak treffen.  Daarmee is het de kans voor de provincie om de verbinding te 
leggen.  We zijn dan ook blij dat de problematiek van de doorstroming op de N201 de nodige 
aandacht van GS heeft gekregen, en dat er in het najaar een plan van aanpak komt.  

Het CDA zou in dat licht ook graag aandacht willen vragen voor één casus. We vragen ons af 
hoe het traject met de oversteek  de N233  bij de Bergweg in Rhenen nu verloopt? Welke 
plek krijgt hier het luisteren naar de problemen die de bewoners ervaren?  Hoe valt krijgt de 



leefwereld van de bewoners hier vorm en wordt de connectie gezocht?  Zou GS dit kunnen 
schetsen en ons de zekerheid kunnen bieden dat er echt geluisterd wordt? En zou het 
college in overweging willen nemen om tot een integrale visie op de N233 te komen van de 
A12 tot de provinciegrens? 

Afsluiten wil ik, voorzitter, met de waardering voor het college en de ambtelijke organisatie 
die ook in deze kadernota wederom laten zien dat ze vol willen gaan voor de andere 
werkwijze waarbij niet de systeemwereld maar de leefwereld van mensen centraal 
staat.  Ter inspiratie wil ik ze dan ook graag wijzen op het boek verdraaide organisaties, tot 
stand gekomen op basis van de inspirerende verhalen van onze fractiegenoot Marius 
Buiting, die in september na 10 jaar van onze Staten afscheid zal gaan nemen en die wij 
enorm zullen gaan missen.  
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